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Protokollat fra DPS ordinære generalforsamling 
 
Protokollat for Dansk Psykiatrisk Selskabs generalforsamling d. 14. marts 2025 

Afholdes: Comwell H.C. Andersen, Claus Bergs Gade 7, 5000 Odense 

 

 
Valg af dirigent 
Dorte Sestoft valgt.  
Byder velkommen og informerer om, at generalforsamlingen er retmæssigt varslet og indkaldt.   
 

Protokollat 
Udarbejdet af Lene Tilgreen Nielsen. 
 

Dagsorden godkendt. 
 
Beretning v/forperson Merete Nordentoft (omtales herefter som MN)   
Der henvises til den skriftlige beretning, som kan læses her (side 4-14). Supplerende kan bl.a. 
fremhæves følgende: 
 
MN byder velkommen til den årlige generalforsamling nr. 633.  
 
Informerer om at der er 1301 medlemmer hvoraf 432 er yngre medlemmer.  
 
Medlemmer afgået ved døden nævnt og æret med ét minuts stilhed. 
 
Bestyrelsesmedlemmer gennemgået og MN roser alle for deres helt enormt store arbejde. 
Gennemgår årets bestyrelsesmøder samt informerer om, at bestyrelsen har deltaget i 
Folkemødet.  
MN havde håbet i dag at kunne fortælle hvordan de lovede penge til psykiatrien vil blive fordelt, 
men forhandlingerne er desværre ikke afsluttet.  
Vi ved der allerede er investeret i mere kapacitet til OPUS og FACT. Desværre en noget mindre 
øgning end nødvendigt. Status på udrulning: 
Mere kapacitet til OPUS og FACT 
Professionel akuttelefon og udrykning 
National plan for selvmordsforebyggelse 
Botilbudsteams 
Lettilgængeligt tilbud til børn og unge 
 
MN gennemgår tabeller, hvor man kan se hvad der ønskes at blive lagt vægt på fremover i 
forhold til midler. Dette fremlagt for ministeriet.  
MN fortæller om nogle af alle de samarbejdspartnere bestyrelsen har haft kontakt med i løbet af 
året (ministre, Lægeforeningen, NGO´er etc.) 

https://dpsnet.dk/wp-content/uploads/2025/02/DPS-aarsberetning-2024.pdf
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DPS har deltaget i et arbejde med SST om indikatorerne.  
DPS har deltaget i debatten om integration mellem somatik og psykiatri og har afgivet et  
 
høringssvar, hvor DPS principielt går ind for integration, men også har gjort opmærksom på de  
punkter der kan gå galt. 
 
MN takker alle dem der har hjulpet med høringer samt dem der har sagt ja til at blive udpeget. 
Forfattere og referenter på Medicin.dk takkes for deres arbejde. 
Bestyrelsen har været meget aktive med at skrive forskellige indlæg med hjælp fra DPS dygtige 
pressemedarbejder. 
MN fortæller om samarbejdet med Psykiatrialliancen, Hjernerådet, DMPG´er og NKA´er. 
Der har været, og er stadigvæk, stort fokus på uddannelse.  
 
DPS er blevet kontaktet af SST fordi der bliver foretaget for få inspektorbesøg. MN opfordrer 
forsamlingen til at melde sig som inspektorer. Der er en reel bekymring for om der tilbydes 
ordentlig uddannelse til yngre læger. 
 
DPS har tabt sagen mod Nyborg Strand. Regningen er betalt, ca. 1,5 millioner kr.  
 
Det er lykkedes at få regionerne til at betale for de medicinstuderende der deltager i 
Summerschool. 
 
MN takker alle der har været aktive i udvalg og arbejdsgrupper. Tak fordi I så beredvilligt stiller 
op. 
 
DPBO´s beretning v. Andreas Hoff 
Der henvises til den skriftlige beretning – læs hele beretningen her (side 40-41). 
Gennemgår kort hvad DPBO har arbejdet med i løbet af året. 
DPBO har 336 ordinære medlemmer, hvilket er et fald på ca. 20% i løbet af 2 år. Dette fordi 
man ikke længere automatisk bliver meldt ind. Kontingentet stiger og der vil være nogle bedre 
medlemstilbud. 
Medlemmer kan komme på flere kurser og få tabt arbejdsfortjeneste, dette i samarbejde med 
Efteruddannelsesfonden. 
DPBO har været repræsenteret i en lang række udvalg, bl.a. DMPG´erne. Takker Inger 
Brødsgaard for det store arbejde.  
 
Orientering fra FYP v. Claes-Frederik Johannsen 
Der henvises til den skriftlige beretning - læs hele beretningen her (side 36-37).  
2024 blev året hvor uddannelse var noget FYP brugte meget tid på. Det er vigtigt man kan gå 
trygt på arbejde og sikkerhed i psykiatrien er meget vigtig. Sammen med DPS vil der blive fulgt 
op på denne sag. 
Sundhedspolitisk har der også været lagt et stort arbejde. 
Det er vigtigt at de yngre læger deltager i arbejdet med DMPG´erne.  
Der bliver årligt holdt et seminar og i år var der 190 deltagere. Der har på generalforsamlingen 
været en større udskiftning i bestyrelsen. Der arbejdes på at få flere i bestyrelsen fra region 
Vest. 
Fremhæver de mange engagerede medlemmer, hvilket bestyrelsen er meget taknemmelige for. 
 
 

https://dpsnet.dk/wp-content/uploads/2025/02/DPS-aarsberetning-2024.pdf
https://dpsnet.dk/wp-content/uploads/2025/02/DPS-aarsberetning-2024.pdf
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Fremlæggelse af årsregnskab samt budget v. kasserer Kirsten Ilkjær 
Kirsten Ilkjær beretter også om retssagen mod Nyborg Strand, som DPS jo desværre har tabt. 
Regningen har inkl. advokatudgifter været på ca. 1,5 millioner kroner. 
 
Årsregnskab og budget gennemgås og godkendes af generalforsamlingen.  
Det er Lægeforeningen der varetager regnskabet samt ekstern revisor EY. Den lægefaglige 
revisor har godkendt regnskabet.  
 
Fastsættelse af kontingent 2026 v. kasserer Kirsten Ilkjær 
Bestyrelsen foreslår uændret kontingent. Yngre læger betaler 1.350 kr./år, pensionister 1.000 
kr./år og speciallæger 1.400 kr./år. 
FYP har ved deres generalforsamling vedtaget, at deres kontingent skal sættes op fra 300 kr./år 
til 450 kr./år. Derfor er yngre lægers kontingent til DPS fra i år steget fra 1.200 kr. til 1.350 kr., 
da FYP hvert år får overført deres kontingent fra det de indbetaler til DPS. 
 
Valg af revisor v. kasserer Kirsten Ilkjær 
Bestyrelsen foreslår at fortsætte med EY som ekstern revisor, hvilket godkendes af 
generalforsamlingen. 
Poul Erik Carlsen lægefaglig revisor vil gerne stille op igen og dette godkendes også af 
generalforsamlingen. 
 
Forslag om vedtægtsændringer inkl. forslag om flere bestyrelsesmedlemmer 
Der henvises til bilag 1, som blev sendt ud sammen med dagsordenen. 
Bestyrelsesmedlem Helle B. Krogh fortæller om tankerne bag den ekstraordinære 
generalforsamling. DPS har rådført sig med jurist fra Lægeforeningen, og der er i indkaldelsen 
gjort opmærksom på, at man kan komme med indsigelser til, at den ekstraordinære 
generalforsamling afholdes allerede i morgen. DPS har ikke modtaget nogen indsigelser og heller 
ingen i salen har gjort indsigelser. 
Bestyrelsen blev sidste år opmærksomme på, at der blev valgt én for meget ind i bestyrelsen. 
Bestyrelsen er herudover blevet opmærksomme på, at mange af paragrafferne i vedtægterne er 
uddaterede og der ønskes derfor en opdatering. 
Forslag 1: Opsætning. For læsevenlighedens skyld ændres opsætningen: Vedtages og besluttes 
endeligt på ekstraordinær generalforsamling. 
Forslag 2: Ændring fra formand til forperson: Der er herudover kommet et forslag om ændring 
fra formand til præsident fra Ralf Hemmingsen. Ralf fortæller hvorfor han synes det skal hedde 
præsident. 
Der stemmes først om forperson vs. præsident og resultatet bliver, at der er flertal for forperson. 
Herefter stemmes om forperson vs. formand. 64% procent stemmer for formand, hvilket ikke er 
2/3 af stemmerne og forslaget forkastes.  
Dvs. forslag om ændring fra formand til forperson i hele bilag 1 forkastes. 
Forslag 3, ændringer i §3 medlemsforhold: 
Stk. 1 og 2: Vedtages og besluttes endeligt på ekstraordinær generalforsamling. 
Stk. 3: Forslaget forkastes. 
Stk. 4: Vedtages og besluttes endeligt på ekstraordinær generalforsamling. 
Stk. 5: Forslaget forkastes.  
Forslag 4, ændringer i §4 kontingent: Vedtages og besluttes endeligt på ekstraordinær 
generalforsamling. 
Forslag 5, § 5 Bestyrelse, stk. 1, 3 og 4: Vedtages og besluttes endeligt på ekstraordinær 
generalforsamling. 

https://dpsnet.dk/wp-content/uploads/2025/02/Vedtaegter-med-rettelser-endeligt-1.pdf
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Forslag 5, § Bestyrelse, stk. 2: Forslaget forkastes. 
Forslag 6, §6: §6 bliver lagt op under §5. Vedtages og besluttes endeligt på ekstraordinær 
generalforsamling. 
Forslag 6, §6, stk. 1: Vedtages og besluttes endeligt på ekstraordinær generalforsamling. 
Forslag 6, §6, stk. 2 og 3: Forslaget forkastes. 
Forslag 7, §7 Generalforsamling: 
Stk. 2 og 3: Bestyrelsen trækker forslaget tilbage. 
Stk. 4: Vedtages og besluttes endeligt på ekstraordinær generalforsamling. 
Stk. 7: Vedtages og besluttes endeligt på ekstraordinær generalforsamling. 
Forslag 8, §15 Lovændringer: Bestyrelsen trækker forslaget tilbage. 
Forslag 9, §13 Tegning og hæftelse: Bestyrelsen trækker forslaget tilbage. 
Forslag 10. Cirkulære med relation til ovenstående: Vedtages og besluttes endeligt på 
ekstraordinær generalforsamling. 
  
Valg til bestyrelse    
 
Bestyrelsen 2024: 
Merete Nordentoft, valgt 2022 
Mikkel R. V. Rasmussen, valgt 2020 
Christian Legind, valgt 2022 
Kirsten Ilkjær, kasserer, valgt 2021 
Camilla Emilie Lindahl, valgt 2023 
Helle B. Krogh, valgt 2023 
Rikke Warming Hilker, valgt 2024 
Helle Mereweather, valgt 2024 
Jeanett Bauer, valgt 2024, udtrådt 2024 
 
Følgende bestyrelsesmedlemmer er ikke på valg: 
Merete Nordentoft, forperson 
Mikkel R. V. Rasmussen, næstforperson 
Christian Legind, næstforperson 
Camilla Emilie Lindahl, bestyrelsesmedlem 
Rikke Warming Hilker, bestyrelsesmedlem 
Helle Mereweather, bestyrelsesmedlem 
 
Følgende bestyrelsesmedlemmer modtager ikke genvalg: 
Kirsten Ilkjær 
Helle B. Krogh 
 
Følgende kandidater opstiller: 
Mette Ødegaard Nielsen 
Jakob Krarup 
Christina Renstrøm 
Rasmus Erik Johansson Mortensen 
Poul Videbech 
 
Merete gennemgår valget og forklarer, at valget af nye medlemmer først kan blive effektueret 
efter den ekstraordinære generalforsamling i morgen, da bestyrelsen har lavet forslag til  
vedtægtsændring om flere bestyrelsesmedlemmer.  
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Mette Ødegaard Nielsen, Jakob Krarup og Christina Renstrøm fortæller alle, hvorfor de gerne vil 
vælges til bestyrelsen. Der henvises i øvrigt til deres valgoplæg. Rasmus Erik Johansson 
Mortensen er ikke til stede og der henvises til valgoplæg. 
 
Lars Kessing foreslår, at Poul Videbech stiller op til bestyrelsen og argumenterer for dette. 
Poul Videbech præsenterer sig og fortæller hvorfor han gerne vil stille op. 
Der foretages elektronisk valg. 
 
Poul Videbech, Mette Ødegaard Nielsen, Christina Renstrøm og Rasmus Erik Johansson 
Mortensen er valgt ind i bestyrelsen.  
Rasmus Erik Johansson Mortensen er valgt som suppleant.  
 
Stemmerne fordeler sig som følger:  
Poul Videbech: 94 
Mette Ødegaard Nielsen: 86 
Rasmus Erik Johansson Mortensen: 52 
Christina Renstrøm: 56 
Jakob Krarup: 41 
 
MN takker de to afgåede bestyrelsesmedlemmer Kirsten Ilkjær og Helle B. Krogh.  
 
Eventuelt 
Merete Nordentoft takker for deltagelse og debat.  
Takker endnu en gang hjerteligt de bestyrelsesmedlemmer som træder ud af bestyrelsen. Tak 
for bidraget.  
 
Generalforsamlingen afholdes næste år d. 13. marts 2025.   
 
 
 
 
 
 
 


